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Boligudvalget

Til: Indenrigs- og socialministeren
Dato: 19. oktober 2009

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 15
Ministeren bedes oplyse, hvad regeringen vil gøre for at imødekomme 
udfordringen med langt flere demente ældre?

Spørgsmål 16
Ministeren bedes redegøre for, om ministeren er enig i, at antallet af demente i 
dag er 25.000 borgere?

Spørgsmål 17
Ministeren bedes redegøre for, om ministeren er enig i prognosen for antallet af 
demente i Danmark på 31.000 borgere i 2020 og 63.000 i 2040?

Spørgsmål 18
Mener ministeren, at det er tilfredsstillende, at tre ud af fire demente over 80 år 
ikke kan få en egnet bolig, fordi der i dag kun findes 5.445 demensboliger på 
plejehjem eller som almene plejeboliger til de 25.000 demente danskere?

Spørgsmål 19
Mener ministeren, at det er tilfredsstillende, at der i dag kun er 674 flere 
demensboliger end i 2001?

Spørgsmål 20
Er ministeren enig i udsagnet fra Venstres boligordfører, Louise Schack Elholm i 
Berlingske Tidende 17. oktober 2009: ”Der er allerede krav om, at kommunerne 
skal sørge for, at der er en passende bolig til de ældre. Kommunerne må tage 
sig sammen og få gjort noget ved det”?

Spørgsmål 21
Ministeren bedes oplyse, om ministeren kan garantere, at regeringens 
plejeboliggaranti, der trådte i kraft 1. januar 2009, er overholdt for alle ældre 
medborgere, som er visiteret til en plejebolig pr. 1. oktober 2009?
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Spørgsmål 22
Ministeren bedes oplyse, hvor mange tilsagn til byggeri af ældre- hhv. 
plejeboliger, der er givet pr. 1. oktober 2009 fordelt på landets 98 kommuner? 
Herunder bedes ministeren forholde sig til, om ministeren mener, at de nyeste 
tilsagn om byggeri sammenlagt med de eksisterende ældre- og plejeboliger, 
betyder, at der er et tilstrækkeligt antal ældre- hhv. plejeboliger til at sikre, at 
plejeboliggarantien vil være overholdt for alle ældre borgere, når ministeren skal 
undersøge dette i 2010?

Spørgsmålene ønskes besvaret senest den 2. november 2009.

På udvalgets vegne

Nanna Westerby

formand.


